
Zeer Geheim 

RAAD VOOR EUROPESE ZAKEN 
Ex. n r 

Nr. 9623 

Notulen van de vergadering gehouden 
op vrijdag 13 maart 1981 in het Catshuis van 

09.30 uur tot 10.30 uur 

Aanwezig: Minister-president Van Agt en de 
ministers Van Aardenne, Albeda, Braks 
en Van der Stee alsmede de staats
secretarissen Beyen en Van der Mei. 
Voorts zijn aanwezig de heren Arlman (Fi) , 
Van Dam (BuZa), De Grooth (EZ), 
Posthumus Meyjes (BuZa), Roberts (BuZa) en 
Rutten (PV-EG). 

Secretaris : mr. J.P.M.H. Merckelbach 
Adjunct-secretaris: mr.drs. K.P. Rade 

1. Voorbereiding van de Landbouwraad van 
16 en 17 maart 1981 
(Brief van de staatssecretaris van Buitenlandse 
Zaken dd. 10 maart 1981, nr. DIE-70260, met 
bij lage) 

De minister-president stelt de conclusies 
van de Coördinatie Commissie inzake de landbouw
prijzen seizoen 1981/1982 aan de orde. Blijkens deze 
conclusies zal de REZ zich dienen uit te spreken over 
de vraag of de Commissievoorstellen voor Nederland 
tevens het maximum aanvaardbare betekenen. 

Staatssecretaris Van der Mei bevestigt 
dat deze vraag inderdaad het centrale verschilpunt 
tussen de verschillende departementen vormt. Verder 
deelt spreker mee dat het in de conclusies gebruikte 
cijfermateriaal nader wordt aangevuld in de door 
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De heer De Grooth vreest dat aldus hez 
verloop van de Europese Raad nadelig zal worden 
beïnvloed. 

De heer Rutten wijst erop dat Italië hei 
onderhavige probleem in een breder kader naar voren 
zal brengen, waarbij dit land zal benadrukken da-
het vasthouden aan de 1%-grens het vinden van een 
oplossing zal bemoeilijken. 

Minister Van der Stee acht het gewenst 
het verloop van de discussies terzake nauwletter. 
te volgen. 

De heer Rutten deelt mee dat de heer 
Richardson, de voorzitter van het comité van 
bankpresidenten, tijdens de EcoFin-Raad het 
monetaire beleid van de Gemeenschap ten aanzien 
van derde landen en met name ten aanzien van de VS 
ter sprake wenst te brengen. Spreker informeert of 
dit tijdens de Raad zelf of tijdens de lunch zou 
dienen te geschieden. 

Minister Van der Stee geeft de voorkeur 
aan een behandeling van dit onderwerp in zeer 
beperkt kader. Overigens vormt het monetaire beleid 
de hoofdschotel van deze EcoFin-Raad. 

De minister-president stelt voor de 
conclusies van de Coördinatie Commissie inzake de 
EcoFin-Raad te aanvaarden. De vraag of, met het oog 
op de aanstaande Europese Raad, de aanvaarding van 
een oppervlakkige Raadsverklaring over de economische 
en financiële aspecten van de landbouwprijsvoor
stellen 1981-1982 de voorkeur verdient boven het 
achterwege laten van een dergelijke verklaring zal 
door de delegatie naar bevind van zaken worden be
antwoord. 

De raad stemt hiermee in. 

Voorbereiding van de Algemene Raad van 
16 en 17 maart 1981 

a. Europees paspoort 

De minister-president stelt de conclusies 
van de Coördinatie Commissie inzake de voorbereiding 
van de Algemene Raad aan de orde. Spreker informeert 
of de conclusie inzake het Europese paspoort nog 
bespreking behoeft. 

Staatssecretaris Van der Mei deelt mee 
dat in de Coördinatie Commissie bleek dat het 



kabinet van de gevolmachtigd minister van de 
Nederlandse Antillen bezwaren had ter zake van 
dit voorstel. Inhoudelijk wenste men het voorstel 
nog nader te bestuderen. Tevens heerst er enige 
wrevel omtrent het feit dat dit kabinet eerst in 
deze fase van de besluitvorming bij de behandeling 
van dit dossier werd betrokken. Spreker acht dit 
laatste verwijt onterecht. Met betrekking tot de 
inhoudelijke problemen heeft de regering van de 
Nederlandse Antillen in een brief medegedeeld dat 
zij het niet op haar weg vindt liggen hier een 
uitspraak over te doen, doch dit aan de Nederlandse 
regering wenst over te laten. 

Minister Van Aardenne merkt op dat ook 
de inwoners van Guadaloupe een Europees paspoort 
zullen krijgen. 

De minister-president leidt uit de 
opmerkingen van staatssecretaris Van der Mei af 
dat de Nederlandse Antillen thans geen bezwaren 
meer hebben tegen het invoeren van een Europees 
paspoort. 

De heer Rutten deelt mee dat het Comité 
van PV fs op 12 maart na uitvoerige besprekingen 
overeenstemming heeft bereikt over zowel de 
presentatie van het paspoort als over de datum van 
invoering. De vermelding Europese Gemeenschap 
zal bovenaan figureren, terwijl met betrekking 
tot de datum van invoering gestreefd zal worden 
naar 1 januari 1985 zonder dat hier echter een 
verplichting toe bestaat. Bovendien zal het VK 
een verklaring hierover in de notulen laten 
opnemen. Geen overeenstemming kon bereikt worden 
omtrent twee technische aspecten van het 
paspoort. Het Comité van PV fs had besloten om 
aan de Raad een bevestiging van de politieke 
overeenstemming te vragen, gekoppeld aan een 
opdracht aan het Comité om voor de volgende 
Raad de technische geschilpunten op te lossen. 
Een dergelijk behandelschema biedt dus geen 
ruimte voor een bespreking van dit onderwerp 
door de Europese Raad. Het VK heeft in dit 
verband opgemerkt dat de interne Britse ge
voelens ten aanzien van het Europees paspoort 
negatief zullen worden beïnvloed door een met 
publiciteit omgeven bespreking van dit paspoort 
tijdens de Europese Raad. Spreker concludeert 
dat er geen politieke struikelblokken meer bestaan 
op de weg naar een Europees paspoort doch dat er 
nog wel enkele technische problemen opgelost 
zullen moeten worden. 

3 . a . 
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De heer Posthumus Meyjes acht het gewenst 
de mogelijkheid van een bespreking van het Europees 
paspoort op de Europese Raad nadrukkelijk open te 
laten. De druk die hiervan uitgaat heeft immers al 
tot een versoepeling van het standpunt van het VK 
geleid, terwijl het bovendien altijd nog geschrapt 
kan worden. Het reeds thans schrappen van dit 
onderwerp zou tactisch onjuist zijn. De technische 
geschilpunten behoeven tijdens de Europese Raad 

niet aan de orde te komen, volstaan zou kunnen 
worden met het constateren van de wil om tot een 
oplossing te komen. 

Minister Van der Stee herinnert aan de 
toezegging van staatssecretaris Van der Mei om de 
financiële gevolgen van de invoering van dit 
paspoort globaal te berekenen en informeert naar 
de stand van zaken hieromtrent. 

Staatssecretaris Van der Mei deelt mee 
tijdens de Coördinatie Commissie enigszins over
vallen te zijn door het verzoek om een dergelijke 
globale berekening op te stellen. Spreker zegt toe 
zijn belofte te zullen nakomen doch verwacht dat 
deze financiële gevolgen niet veel zullen ver
schillen van de kosten die thans met het uitgeven 
van een paspoort zijn gemoeid. Spreker herinnert 
er verder aan dat het Europese Parlement bij her
haling vragen heeft gesteld omtrent de stand van 
zaken in de gesprekken over een Europees paspoort. 
Spreker acht het in dit verband gewenst voort
gang te bereiken in dit dossier, zeker ook gezien 
de uitspraak van de vorige Europese Raad dat de 
Europese Raad van maart een besluit terzake zal 
dienen te nemen. 

De minister-president informeert of het 
mogelijk zou zijn de Europese Raad te laten uit
spreken dat het Europees paspoort per 1 januari 1985 
ingevoerd zal worden. 

De heer Rutten acht dit zeer wel mogelijk. 
De minister-president stelt voor de 

conclusie inzake het Europese paspoort te aanvaarden 
en vast te stellen dat het standpunt van de 
regering van de Nederlandse Antillen, zoals ver
woord in de brief van de gevolmachtigd minister 
van 11 maart 1981, geen belemmering oplevert voor 
de verdere Nederlandse deelneming aan de besluit
vorming in de Gemeenschap. De delegatie zal er van 
blijven uitgaan dat de invoering van een Europees 
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paspoort tijdens de aanstaande Europese Raad 
aan de orde zal komen, uitmondend in een uit
spraak van de Europese Raad over 1 januari 19 85 
als invoeringsdatum. 

De raad stemt hiermee in 

b. Betrekkingen met het personeel (concertatie-
procedure) 

Minister Van der Stee informeert naar 
de uitkomst van het interdepartementale overleg 
dat heeft plaatsgevonden over het door de 
secretaris-generaal van de Raad opgestelde 
voorstel voor een verbeterde dialoogprocedure met 
het personeel. Spreker acht dit voorstel onaan
vaardbaar. 

Staatssecretaris Van der Mei deelt mee 
dat het interdepartementale overleg over deze 
verklaring, die de secretaris-generaal op verzoek 
van de Raad heeft opgesteld teneinde de moeilijk
heden die er met het personeel bestaan op te 
lossen, heeft geresulteerd in een instructie aan 
Brussel, waarin ingestemd wordt met de voorge
stelde verbetering in de dialoogprocedure doch 
waarin tevens stelling wordt genomen tegen het 
beginsel van onderhandelingen tussen Raad en 
personeel. 

De minister-president stelt voor de in 
het nadere overleg tussen Buitenlandse Zaken, 
Binnenlandse Zaken en Financiën bereikte conclusies 
te aanvaarden. 

De raad stemt hiermee in. 

c. Ondertekening Cacao-overeenkomst 

De heer Van Dam stelt de tactische 
vraag aan de orde of Nederland tot 
ondertekening van de Cacao-overeenkomst moet 
overgaan, ongeacht de uitkomsten van het overleg 
over de gemeenschapspositie terzake. 

De heer Rutten merkt op dat ondertekening 
van de Cacao-overeenkomst zou kunnen geschieden 
alleen door de Gemeenschap of door de Gemeenschap 
samen met de lidstaten. Het Hof van Justitie heeft 
in een advies over een soortgelijk geval, nl. de 
Rubberovereenkomst, gekozen voor het eerste alter
natief. Aangezien dit bevoegdheidsvraagstuk bij 


